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Ekonomski fakultet Sveučilišta u Zagrebu u suradnji s 

Ekonomskim fakultetom Sveučilišta u Sarajevu 

organizira CEO (Career and Entrepreneurship 

Opportunities) konferenciju koja će se održati 7. 

studenog 2015. na Ekonomskom fakultetu – Zagreb. 

Prva CEO (Career and Entrepreneurship Opportunities) 

konferencija održana je 2013. u Sarajevu, a danas 

predstavlja najveći regionalni projekt za mlade: održava 

se u 4 države, 8 gradova, na 9 fakulteta. U 

konferencijama sudjeluje  2500 sudionika, 80 

govornika, više od 200 medijskih kuća i preko 150 

kompanija i organizacija koje su direktno uključene u 

projekt. 

CEO predstavlja godišnje događanje koje povezuje 

mlade s uspješnim ljudima koji ih pozitivnim primjerima 

motiviraju na proaktivan pristup poduzetništvu i 

razvoju karijere razbijanjem mitova o uspjehu i 

usvajanjem novih znanja i vještina. 

Misija CEO konferencije u Zagrebu je okupljati mlade i 

najuspješnije pojedince iz Hrvatske, koji dijele svoja 

životna i poslovna iskustva, uspone i padove, ideje i 

znanje u kontekstu različitih disciplina: razvoja karijere, 

CEO tim Zagreb 
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poduzetništva, tehnologije i inovacija. CEO želi poticati 

studente i mlade da se udružuju i razvijaju poslovne i 

socijalne mreže u cilju stvaranja konkretnih poslovnih 

ideja što jača potencijal samozapošljavanja.  

Više informacija o konferenciji u Zagrebu dostupno je 
na linku. 

Europsko udruženje doktorskih studija (European 
Doctoral Association in Management and Business 
Administration – EDAMBA) svake godine nagrađuje 
najbolje doktorske disertacije iz područja ekonomije i 
poslovne ekonomije. Na ovogodišnjem natjecanju, u 
konkurenciji doktorskih disertacija iz 24 zemlje i 57 
sveučilišta, dr. sc. Ana Ivanišević Hernaus, viša 
asistentica na Katedri za financije Ekonomskog 
fakulteta u Zagrebu, dobila je prvu nagradu za 
doktorsku disertaciju pod naslovom „Razvoj društveno 
odgovornih financijskih ulaganja primjenom različitih 
strategija ulaganja“. Nagrađena disertacija izrađena je 
pod mentorstvom prof. dr. sc. Alena Stojanovića.  
 
Dr. sc. Ana Ivanišević Hernaus svoj rad prezentirala je 
na  godišnjem skupu EDAMBA-e u kolovozu 2015., a 
sažetak disertacije bit će objavljen u EDAMBA Journal. 

Više o samom događaju pročitajte ovdje. 

EDAMBA nagrada za doktorsku disertaciju dodijeljena dr. sc. 
Ani Ivanišević Hernaus 

http://www.efzg.unizg.hr/default.aspx?id=23688
http://www.edamba.eu/r/default.asp?iId=GHMKJE
http://www.edamba.eu/r/default.asp?iId=GHMKJE
http://www.edamba.eu/r/default.asp?iId=GHMKJE
http://www.edamba.eu/r/default.asp?iId=HEEFII
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U organizaciji poslovnog tjednika Lider i Centra za 

istraživanje i razvoj upravljanja 15. rujna 2015.  održana 

je prva poslovna konferencija „Korporativno upravljanje 

u Hrvatskoj“. Konferencija je održana pod visokim 

pokroviteljstvom predsjednice RH Kolinde Grabar 

Kitarović, a akademski partner konferencije bio je 

Ekonomski fakultet Sveučilišta u Zagrebu. 

Pozdravnim govorom konferenciju su otvorili Miodrag 

Šajatović, glavni urednik Lidera, prof. dr. sc. Lajoš 

Žager, dekan Ekonomskog fakulteta u Zagrebu i 

gradonačelnik Milan Bandić.  Uvodna izlaganja održali 

su dr. Lars-Erik Forsgardh, predsjednik EcoDa, prof.  dr.  

sc. Darko Tipurić i izv. prof.  dr. sc. Mislav Ante Omazić 

s Ekonomskog fakulteta u Zagrebu.  

Glavni cilj konferencije bio je upozoriti na slabosti 

upravljačke prakse i njihovih posljedice na poslovanje, 

uputiti na mogućnosti unapređenja sustava i prakse 

korporativnog upravljanja te predstaviti analitičke alate 

potrebne za ostvarenje izvrsnosti korporativnog 

upravljanja.  

Na tri konferencijska panela sudjelovali su predstavnici 

akademske zajednice predvođeni profesorima s 

Ekonomskog fakulteta u Zagrebu: Hanom Horak, 

Ljubom Jurčićem, Borisom Tušekom, Marinom Dabić, 

Danijelom Miloš Sprčić, profesorima s drugih fakulteta, 

te predstavnici poslovne zajednice među kojima brojni 

stručnjaci iz područja te predstavnici uspješnih 

hrvatskih kompanija: Neven Vranković, Davor Štern, 

Alen Premužak, Zvonimir Mršić, Mladen Fogec, Damir 

Novotny, Ljiljana Katičić, Saša Divjak, Dina Tomšić, 

Ivan Zubak i mnogi drugi. Više o konferenciji na linku.  

Održana konferencija o korporativnom upravljanju 

Na Ekonomskom fakultetu u Zagrebu 14. rujna 2015. 

održana je svečana dodjela certifikata o završenom 

programu obrazovanja iz područja obrtništva i 

poduzetništva koji se provodi u sklopu specijalističkog 

FBA programa „Poduzetništvo u ekonomiji znanja”. 

Riječ je o programu kojeg provodi Ekonomski fakultet u 

suradnji sa Zagrebačkom županijom. 

Okupljenima su se obratili župan Zagrebačke županije 

Stjepan Kožić, dekan Ekonomskog fakulteta prof. dr. 

sc. Lajoš Žager i voditelj programa prof. dr. sc. Marko 

Kolaković. 
S ciljem stjecanja novih znanja, unapređenja 

poljoprivredne djelatnosti te povećanja konkurentnosti 

Dodjela certifikata poljoprivrednicima o završenom programu 
obrazovanja 

Foto: Zagrebačka županija 

http://lider.media/korporativno-upravljanje/
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Konferencija povodom početka provedbe projekta “Ravnatelj: 
profesija i kvalifikacija, a ne funkcija“ 

Na Sveučilištu u Zadru početkom srpnja održana je 

konferencija na kojoj je predstavljen projekt „Ravnatelj: 

profesija i kvalifikacija, a ne funkcija“.  

U ime partnerskih institucija na ovom projektu, prisutne 

su pozdravili izv. prof. dr. sc. Irella Bogut, prodekanica 

Fakulteta odgojnih i obrazovnih znanosti Sveučilišta 

„Josip Juraj Strossmayer“ u Osijeku, i prof. dr. sc. Jurica 

Pavičić, prodekan Ekonomskog fakulteta Sveučilišta u 

Zagrebu koji je ujedno i član projektnog tima. Ispred 

Sveučilišta u Zadru prisutnima se obratio prof. dr. sc. 

Josip Faričić, dok je projekt, sa svim njegovim 

elementima provedbe, predstavila voditeljica projekta 

prof. dr. sc. Dijana Vican, prorektorica Sveučilišta u 

Zadru.  

Cilj projekta je profesionalizacija i depolitizacija 

ravnateljskog poziva i izrada stručne podloge za 

licenciranje ravnatelja. Projekt će rezultirati i izradom 

modela priznavanja stečenih kompetencija tijekom 

formalnog, informalnog i neformalnog obrazovanja 

ravnatelja. S ovim ciljevima projekt je direktan doprinos 

kvaliteti odgojno-obrazovnog sustava.  

Projekt će realizirati skupina sveučilišnih nastavnika sa 

Sveučilišta u Zadru te partnerskih ustanova 

Ekonomskog fakulteta Sveučilišta u Zagrebu i 

Fakulteta odgojnih i obrazovnih znanosti Sveučilišta 

„Josip Juraj Strossmayer“ u Osijeku.  

Spomenuti projekt je sufinancirala Europska unija iz 

Europskog socijalnog fonda. 

poljoprivrednih proizvođača, edukaciju je financirala 

Zagrebačka županija. Njezini polaznici, poljoprivrednici 

s prostora županije, tijekom 120 nastavnih sati učili su o 

osnovama ekonomije i poduzetništva, poslovnom 

planiranju, poduzetničkom menadžmentu, agrarnoj 

ekonomiji, burzi roba, upravljanju kvalitetom u 

poduzetništvu ..., a kao završni rad izradili su poslovni 

plan razvoja, odnosno unapređenja poljoprivredne 

djelatnosti kojom se bave. 
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Jestivi konac – izum naših studenata 

Sjećate li se muke kada ste zadnji puta jeli mesnu 
roladu sa koncem kojim je rolada bila povezana? Ili 
kulena sa kojeg ste morali skinuti špagu koja ga je 
povezivala ?  
 
U organizaciji Hrvatskog društva prehrambenih 

tehnologa, biotehnologa i nutricionista, a u suradnji s 

Hrvatskom gospodarskom komorom i Prehrambeno-

biotehnološkim fakultetom Sveučilišta u Zagrebu u 

lipnju 2015. godine održalo se nacionalno studentsko 

natjecanje Ecotrophelia Hrvatska 2015. Natjecanje 

uključuje istraživanje, razvoj i proizvodnju eko-

inovativnog proizvoda te razradu i prezentaciju 

projektnog plana u pismenom i usmenom obliku.  

 

Pobjednik ovogodišnjeg natjecanja je tim UNITA, kojeg 

čine  Ekaterina Drobat  i Anja Rodin s Prehrambeno-

biotehnološkog fakulteta, te Ivan Petruša i  Matea 

Gazivoda sa Ekonomskog fakulteta. Tim će 

predstavljati Hrvatsku na međunarodnom natjecanju 

Ecotrophelia Europe 2015 u sklopu Expo Milano 2015, 

globalnog sajma inovacija koji će se održati od 4. do 6. 

listopada 2015. u Milanu.  

 

UNITA je razvila jestivi konac kao novi proizvod,  koji će 

naći široku primjenu u  pripremi hrane, od industrije 

preko ugostiteljstva do domaćinstva. Više ne morate 

uklanjati konac korišten u pripremi jelom – pojedete ga 

sa jelom. 

 

Jestivi konac—izum interdisciplinarnog studentskog tima 

„Pobjedom na nacionalnom natjecanju dobili smo 

potvrdu da to što radimo ima smisla, da je ideja 

zanimljiva, da naš inovativan proizvod uistinu može 

pronaći svoje mjesto na tržištu. Ta nam je pobjeda 

vjetar u leđa i poticaj za što bolji plasman na 

internacionalnom natjecanju u Milanu. Rad na 

projektu naučio nas je da gomilu praktičnih znanja iz 

posve novih područja, ali ono najvažnije, naučio nas 

je da od ideje ne treba odustajati čim se naiđe na 

prepreku“, rekla nam je članica tima Matea 

Gazivoda. 

 

Bivši studenti Ekonomskog fakulteta Sveučilišta u 

Zagrebu, generacija koja je upisala 1975./76. i 

diplomirala 1980./81., sastaju se svake godine. Za 

proslavu 35. godišnjice odabrali su Lonjsko polje, gdje 

su se prisjećali nezaboravnih studentskih dana, 

predavanja, profesora, ispita, seminara, diplome i 

naravno druženja. 

Generacija studenata iz 1975./76. -  35 godina poslije 

http://www.unizg.hr/nc/vijest/article/studentsko-natjecanje-ecotrophelia-hrvatska-2015/
http://www.ecotrophelia.eu/#news
http://www.expo2015.org/en/index.html?packedargs=op=changeLang
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27. svibnja 1980. fotografija nakon zadnjeg predavanja 12. rujna 2015. na obali Kupe  

Ugledni svjetski izdavač Springer objavio je knjigu 
„Neostrategic Management: An International 
Perspective on Trends and Challenges“ (ISBN:  978-3-
319-18184-4). Urednice knjige su izv. prof. dr. sc. Ivona 
Vrdoljak Raguž, doc. dr. sc. Najla Podrug i doc. dr. sc. 
Lara Jelenc. Knjiga je objavljena u sklopu izdanja 
Contributions to Management Science. 
 
Djelo sintetizira akademska istraživanja relevantnih 
aspekata strateškog menadžmenta s kojima se susreću 
poduzeća u globalnom okruženju. Knjiga se sastoji od 
14 poglavlja koja su napisala 24 autora iz 8 zemalja. 
Zbog specifičnog autorskog pristupa i međunarodnog 
konteksta u kojem je pisana, knjiga će osim za 
stručnjake iz prakse biti od velike koristi i studentima i 
mladim istraživačima na višim razinama akademskog 
obrazovanja.   
 
Detaljnije o knjizi možete vidjeti na stranicama 
izdavača.   

Objavljena knjiga Neostrategic Management 

http://www.springer.com/series/1505?detailsPage=titles
http://www.springer.com/us/book/9783319181844
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U okviru programa razmjene nastavnika ERASMUS+ od 
23. do 26. rujna 2015. na Katedri za trgovinu boravio je 
prof. dr. sc. Krzysztof Wach sa Sveučilišta u Krakovu, 
Poljska. U sklopu posjeta održan je niz radnih sastanaka 
s prodekanom prof. dr. sc. Juricom Pavičićem te 
članovima istraživačkog tima projekta Potencijali i 
prepreke razvoja socijalnih supermarketa u Srednjoj i 
Istočnoj Europi (voditeljice izv. prof. dr. sc. Blaženke 
Knežević) na kojem sudjeluje kao suradnik.  

Održano je i pozvano predavanje za završene te 
potencijalne studente Diplomskog studija Trgovina na 
temu: "Motivi poduzetnika i konkurentnost u trgovini 
na malo u Poljskoj u kontekstu europeizacije". 

20. srpnja - Ekonomski fakultet u Zagrebu posjetili su 
prof. Wei Shen (Lancaster University Management 
School i direktor Confucius Institute na Lancaster 
University) i Matevž Raškovič (Ekonomski fakultet 
Sveučilišta u Ljubljani). Tom prilikom susreli su se s 
prof. dr. sc.  Marinom Dabić, predsjednicom Odbora za 
međunarodne projekte Fakulteta i Suzanom Karabaić, 
voditeljicom Ureda za međunarodnu suradnju. 

16. rujna - Suzana Karabaić, voditeljica Ureda za 
međunarodnu suradnju i dr. sc. Morana Fudurić, s 
Katedre za marketing održale su radni sastanak s 
predstavnicima Business & Hotel Management School, 
Lucerne, Švicarska. S Martinom Wylerom, Marketing 
Manager at Business and Hotel Management School   i  
Aleksandrom Mateeva , Regional Admission Assistant  
razgovaralo se o mogućnostima buduće suradnje. 
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11. rujna – održan je sastanak s dekanom Pedrom 
Antoniom García López sa Faculty of Labour Sciences 
Univeristy of Granada . Između ostalog, na sastanku se 
razgovaralo i o budućoj suradnji. 

 Intervju s  Vesnom Milanović-Litre 

Vesna Milanović Litre vrhunska je rukometašica. 

Rođena u Sinju, rukometom se počela baviti u školi u 

rodnom gradu. Igrala je u Splitu, u koprivničkoj 

Podravci, u zagrebačkoj Lokomotivi, na Olimpijskim 

igrama u Londonu igrala je u reprezentaciji Republike 

Hrvatske, da bi sportsku karijeru nastavila u Mađarskoj. 

Danas igra u KRIM-MERCATORU u Ljubljani. 

Vesna Milanović Litre studentica je IV. godine 

Ekonomskog fakulteta Sveučilišta u Zagrebu. O sprezi 

studija i sporta sa kolegicom Vesnom Milanović Litre 

razgovarali smo uoči početka semestra. 

Kako usklađujete sportske i studentske obaveze ? 

Imam status vrhunskog sportaša, ali studij mi se 

otegnuo više nego je nužno. 

 Koliko je trener važan u razvoju sportaša ? 

Ogromna je važnost trenera. On formira igrača i kao 

pojedinca, kao individualca i kao člana tima. On od 

igrača izvlači ono najbolje u njemu – brzinu, okretnost, 

spretnost. Da bi to mogao učiniti, mora poznavati 

igrača, njegove mogućnosti i njegova ograničenja. 

Razvija samopouzdanje kod igrača, ali i potiče na daljnji 

razvoj.  On je istovremeno duša tima, stvara onu kemiju 

da tim funkcionira kao jedinstveni organizam. Između 

trenera, sportaša i tima mora postojati potpuno 

povjerenje. Postoji sličnost između profesora i trenera – 

i jedan i drugi rade na razvoju ličnosti. Ono što je trener 
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na terenu, to je profesor u dvorani. Oni vode grupu ili 

tim, razvijajući pojedince. 

Kako usklađujete studentske obveze sa sportskim ? 

Sport je izazov, ali glavna studentska motivacija je 

spoznaja da sport ima ograničeni vijek trajanja. Uvijek 

sam se pitala što ću raditi kada završim sportsku 

karijeru. Mi na fakultetu imamo dosta studenata koji se 

aktivno bave sportom, sa 24 – 25 godina diplomiraju i 

nalaze posao u struci. Uspoređujem se sa njima i pitam, 

kako ću se uključiti u taj profesionalni život.  

Mislim da mi je sport pružio dosta iskustava i vještina, 

koje će mi pomoći u budućoj stručnoj karijeri. Prije 

svega to je samodisciplina i odgovornost prema onome 

što radim. Sport vas nauči da radite, da budete 

odgovorni, da ispunjavate obaveze. Sport vas nauči 

osnovno radno pravilo – koliko uložite, sebe, svoje 

vrijeme, svoju energiju, toliko ćete i dobiti, kao 

naknadu, kao satisfakciju.  

Što sport može dati studiju, a što studij može dati 

sportu ? 

Nije lagano to uskladiti, prvenstveno vremenski. Dok 

sam igrala u Mađarskoj, morala sam propuštati ispitne 

rokove. Plan da čovjek uzme knjige i skripte i uči u 

pauzama između treninga nerealan je. Svakom se poslu 

čovjek mora potpuno posvetiti.  

Po Vašem mišljenju, kako zagrebačko Sveučilište 

tretira sport ? 

Iskreno mislim da je sportski duh nedovoljno prisutan 

na Sveučilištu. Mislim pri tome prvenstveno na 

takmičarski duh koji sport razvija. Ja sam igrala u 

rukometnoj ekipi Fakulteta na prvoj godini. To je 

dragocjeno iskustvo upoznavanja kolegica i kolega 

izvan fakultetske dvorane.  

Ne govorim o privilegijama, ali Sveučilište bi moralo 

posvetiti malo više pažnje sportu. Prije svega 

koordinirati, surađivati sa klubovima i sportskim 

udrugama. Ja mogu tražiti trenera da me pusti na 

studij, on će to i učiniti, ali ja znam da su izgubljeni 

treninzi nenadoknadivi. Vrijedi i obrnuto – ako sam na 

treningu, ne mogu studirati. Kako da izađem na ispit, 

ako su mi prvenstvene pripreme u vrijeme ispitnih 

rokova ? Boljom koordinacijom takvi se konflikti mogu 

izbjeći. Ima profesora koji to shvaćaju i izlaze u susret, 

ali te individualne akcije morale bi postati dio 

sveučilišnog sustava. Takva suradnja između klubova i 

Sveučilišta smanjila bi stresne situacije i pretvorila ih u 

konstruktivnu suradnju.  
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Stolica za poznavanje robe i njen laboratorij 

Među prvim 

k a t e d r a m a 

novoutemeljene 

Kraljevske visoke 

škole za trgovinu 

i promet bila je i 

S t o l i c a  z a 

poznavanje robe 

na čijem je čelu 

b i o  p r v i 

p r o d e k a n 

kraljevski javni 

redovni profesor 

D r  K o s t a 

Georgević. Kako 

je spomenuti predmet zahtijevao i praktične 

vježbe, na 6. sjednici profesorskog vijeća 

(07.09.1920.) imenovan je ing. chem. Ivana 

Reitera, (dotadašnjeg pristava Kr. zem. kemijskog 

analitičkog zavoda) honorarnim docentom za 

vježbe iz poznavanja robe. Zanimljivo je 

spomenuti da je na istoj sjednici donesena odluka 

da se „u ime pristojbe za vježbe iz pozn. robe 

plaća 100 K a u ime jamčevine … za eventualnu 

prouzročenu štetu … 50 K.“ Potom je na 9. 

sjednici profesorskog vijeća (08.10.1920.) 

prihvaćena osnova „naredbe i statuta za 

osnivanje laboratorija za istraživanje i poznavanje 

robe na ovoj kr. vis. školi“. Za potrebe vođenja 

laboratorija, nakon podužeg „natezanja“ s 

prosvjetnim vlastima, imenovan je kr. j. izvanr. 

profesor I. Reitter 

18.11.1922. u 

zvanju asistenta 

„namjesni učitelj 

u službovanju 

kod ravnateljstva 

m i n e r a l o š k o -

p e t r o g r a f s k o g 

odjela Narodnog muzeja u Zagrebu Mirko 

Baretić“. 

No nije sve išlo 

tako glatko. 

Kako najčešće 

b i v a  u 

p r o s v j e t i , 

o p r e m a n j e 

laboratorija je 

zapelo na 

f inanci jskim 

s r e d s t v i ma , 

pošto je (kako izvještava rektor na 12. sjednici 

održanoj 20. 01. 1922.) „ … ova visoka škola 

lišena svih kredita, jer kako osnovana 1920.,  nije 

bila u proračunu za g. 1919. na temelju kojeg su 

dvanajstine za … 1922. dozvoljene.“ Novca nije 

bilo ni za plaće, a kamo li za uređenje raznih 

instituta „kao n. pr. Laboratorija za istraživanje i 

pozn robe“. Ipak, preko Povjereništva za prosvjetu 

i vjeru (pandan današnjem Ministarstvu 

obrazovanja i sporta) problem financiranja je 

ubrzo riješen. Dapače, kako je Povjereništvo … 

upravo bilo involvirano u osnivanje „ … 

industrijsko-zanatlijskog muzeja u Zagrebu“, „… 

ova visoka škola …“ šalje na dogovor profesora iz 

pozn. robe Dr K. Georgevića izražavajući 

spremnost „novoj instituciji priteći u pomoć 

stručnim savjetom, a moli jedino od iste 

institucije, da ovoj visokoj školi pođu ususret 

poklanjanjem prekobrojnih uzoraka i dr.“  

Uz to, iz donacije prvog prorektora Kr. visoke 

škole …, a potom … generalnog ravnatelja 

Jugoslovenske burze g. Dr Nikole Kostrenčića … 

izdvojeno je 3180 K … za školske uzorke. Potom 

je iz doznake kredita za uređenje ove visoke škole, 

na sjednici profesorskog vijeća 09.12.1922. 

odlučeno da se za „ … Laboratorij sa profesorskim 

stolicama na pozn. i istražanje robe zajedno … 

upotrebi 129.000 D.“ Kao odraz ovakvog 
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direktnog priljeva 

s r e d s t a v a 

profesorsko vijeće 

donosi 21.12.1922. 

odluku … da se kr. 

j. izvanr. profesor I. 

Reitter u svrhu 

n a r u d ž b e 

p o t r e b n i h 

učila /:aparata i dr:/ izašalje u Njemačku i da na 

licu mjesta sva potrebna učila stručnjački 

propita, uglavi cijene i pod nadzorom upakuje i 

ovamo otpremi“.  

Ova akvizicija koja se sastojala od specijalne 

laboratorijske opreme, uzoraka materijala (drva, 

jantara, plemenitih i neplemenitih metala), flore i 

faune, te modela obrade (napr. izuzetno vrijednih 

staklenih modela brušenog dragog kamenja) 

zaokružila je opremanje laboratorija. Laboratorij 

je uz nadopune i osuvremenjivanje služio sve do 

ukidanja katedre za poznavanje robe 90-ih godina 

prošlog stoljeća. Tada je dio ove zbirke poklonjen 

Prirodoslovnom muzeju, a jedan manji dio se 

čuva u našem Knjižnično-dokumentacijskom 

centru.  

Tekst i fotografije Željko Sirk 


